
FÓRUM ZDRAVÉHO MĚSTA JILEMNICE 

9. dubna 2008 od 16:30 hod ve velkém sále SD Jilm 

 

 

Dle prezenční listiny 70 přítomných, za NSZM ČR: Ing. Petr Švec, Mgr. Markéta Lexová, za 

MěÚ: Fűri, Ing. Stolínová, Therová, Mgr. Richter, Bc. Ouhrabková, Ing. Čechová, Ing. 

Pohůnková, Augustin, Ing. Myslivec, Ing. Faistauer, Kuříková, Ing. Šnorbert, Šimůnková 

 

1) Úvod – Úvodního slova se ujala politička Zdravého města Jilemnice, Ing. Jana Čechová, 

která všechny přivítala na již druhém Fóru Zdravého města Jilemnice. Hosty přivítal také 

starosta města, Mgr. Vladimír Richter, který společně s Ing. Čechovou poděkoval Anetě 

Šmídové za návrh loga Zdravého města Jilemnice a předal jí sladkou odměnu a dárkový 

poukaz na odběr zboží v Knihkupectví u Malých.  

 

2) Prezentace – Na Fóru ZM prezentoval činnost Zdravého města Jilemnice Ing. Martin 

Šnorbert, koordinátor Projektu Jilemnice – Zdravé město. Prezentace byla shrnutím 

činnosti ZM Jilemnice za rok 2007 – představení komunitních kampaní, kulatých stolů, 

uplatňování principů MA21, činnost komise Zdravého města a cíle ZM Jilemnice pro rok 

2008. Činnost asociace Národní sítě Zdravých měst ČR prezentoval Ing. Petr Švec, ředitel 

této asociace - představil pilíře komunitního a strategického plánování, informační systém 

DataPlán, databázi DobráPraxe a téma pro rok 2008 „udržitelná energetika“.  

 

3) Pracovní část – Pracovní část Fóra ZM moderoval Ing. Petr Švec. Ve velkém sále SD Jilm 

bylo připraveno sedm tématických oblastí, každý z účastníků se mohl k jakékoliv oblasti 

připojit. I. část byla věnována týmové práci v problémových oblastech, účastníci každé 

oblasti diskutovali nad současnou verzí Plánu zdraví a kvality života, měli možnost 

vyškrtnout, doplnit, přeměnit znění cílů, návrhů, aktivit. Ve II. části koordinátor každé 

oblasti představil výsledky I. části. Výsledky pracovní části budou doplněny do Plánu 

zdraví a kvality života. Z diskuze vyplynuly možné tématické náměty na kulaté stoly – 

např. veřejná zeleň, veřejné osvětlení, koupaliště, čp. 1, úprava Masarykova náměstí.  

 

Veřejnost se v rámci pracovní části dozvěděla odpovědi na některé otázky: 

 Veřejná zeleň – stromy u SPŠT budou pokáceny a je plánována nová výsadba. 

 Bydlení – lokalita Buben a Kozinec – možnost výstavby RD je dána územním 

plánem, ohledně lokalit na Bubnu je jednáno s developerem. 

 Volný čas, sport – začaly práce na opravě oplocení na stadiónu.  

 Podnikání – v listopadu bude otevřena velkoprodejna Norma, která zákazníkům 

nabídne své služby 7 dní v týdnu vždy od 7 do 20 hod. 

 Prevence kriminality – problémové části města budou vybaveny kamerovým 

systémem; počet strážníků Městské policie nemůže být zvýšen neboť na jejich 

výkon není v rozpočtu dostatek finančních prostředků. 

 Doprava – problém kaluží v Roztocké ulici u parkoviště u čp. 1000, které vznikají 

při vydatných deštích, je řešen v rámci reklamace. 

 

Během pracovní části vznikla spousta zajímavých námětů (pozn. jedná se o zkrácenou 

verzi, veškeré připomínky a náměty budou zaznamenány do Plánu zdraví a kvality života, 

který bude dostupný na webových stránkách města a v informačním systému DataPlán): 

o Veřejná správa, informovanost, strategický rozvoj: lépe umístit úřední desky, 

vylepšit internetové stránky v oblasti informovanosti, uspořádat kulaté stoly – 

koupaliště a čp. 1,  umožnit komunikaci i s politiky. 



o Životní prostředí: zvýšit komfort sběru separovaného odpadu, zpracovat 

vyhodnocení stavu zeleně a koncepci zeleně ve městě. 

o Zdravý životní styl, sociální oblast, bydlení: výstavba RD – zvýhodnit trvale žijící 

občany, zkvalitnit a rozšířit pečovatelskou službu, vytipovat vhodnější prostory 

pro místní charitu, změnit přístup města k prodeji sociálních bytů, rekonstruovat 

koupelny ve starých budovách pečovatelského domu, podpořit zdravý životní styl 

ve školách, vznik prahového centra pro děti a mládež. 

o Vzdělávání a výchova: vyřešit prostory Gymnázia a SOŠ, poskytnout parkoviště 

za pavilonem Gymnázia (nyní sloužící zaměstnancům městského úřadu) pro 

volnočasové aktivity děti, pomoci s vytvořením bike parku. 

o Volný čas, kultura, sport: udržovat stávající sportoviště, umělá horolezecká stěna 

ve sportovní hale, hasičské sportoviště, bike park, skate park, modernizace kina 

70, přírodní pódium pro menší kulturní akce. 

o Podnikání a zaměstnanost: zlepšit komunikaci mezi podnikateli a úřady, urychlit 

výstavbu alespoň jednoho objektu velkoprodejny, doplnit stránky města o on-line 

formuláře. 

o Doprava, prevence kriminality, bezpečnost občanů: dopravní hřiště (postavit či 

dojíždět?), přechody pro chodce – u SD Jilm, Valdštejnská ulice – U Labutě, 

zklidnění náměstí, okružní křižovatka u ČSAD. 

 

Každá problematická oblast si na závěr určila svoji prioritu: 

Veřejná správa, informovanost, strategický rozvoj – komunikace s veřejností 

 Životní prostředí – odp. hospodářství, komunikace s veřejností  

Zdravý živ. styl, soc. oblast, bydlení – bydlení 

Vzdělávání a výchova – vyřešení prostor Gymnázia a SOŠ 

Volný čas, kultura, sport – udržet to stávající 

Podnikání a zaměstnanost – komunikace mezi podnikateli a úřady 

Doprava, prevence kriminality, bezp. občanů – dopravní projekty 

 

4) Závěr – Závěrečného slova se ujala opět Ing. Jana Čechová a Ing. Martin Šnorbert. Ing. 

Šnorbert zúčastněné ve stručnosti pozval na setkání pracovních skupin k tvorbě 

Strategického plánu města Jilemnice, které se uskuteční 15. a 17. dubna 2008 od 16 hod 

na MěÚ. Ing. Čechová přítomným poděkovala za účast a informovala o umístění zápisu, 

nového znění Plánu zdraví a kvality života, vyhodnocení dotazníků a fotografií z Fóra na 

webových stránkách města, pod odkazem Zdravé město.  

 

5) Kulturní program – Kulturní program zajišťovala taneční skupina Paul Dance. Nejmenší 

tanečníci vystoupili v rámci Fóra ZM dvakrát a byli příjemným zpestřením i překvapením 

zároveň.  

 

6) Důležité odkazy: www.mestojilemnice.cz/cz/zdrave-město 

www.nszm.cz 

   http://dataplan.nszm.cz/ 

   http://dobrapraxe.cz/ 

 

 

 

 

 

 



 
V Jilemnici dne 14. dubna 2008 

Zapsala: Petra Therová 


